
Informacja z dziatalnosci Burmistrza do 28 listopada 2013r.
1. W dniu 15 listopada 2013 r. zostal zlozony do Rady Miejskiej w Prudniku oraz do

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu projekt budzetu Gminy Prudnik na 2014 rok,

ktory opiewa na kwote. 74.995.468,00zl.

z tego: dochody na kwote. 74.995.468,00zl

oraz wydatki na kwote. 74.040.468,00zl

rozchody na kwote. 955.000,00zl

Dochodv budzetu Gminy Prudnik na laczna, kwote. 74.995.468,00zl stanowiaj

- dochody bieza.ce w kwocie 71.567.719,49 zl, - 95,43 % dochodow

- dochody majajtowe w kwocie 3.427.748,51 zl. - 4,57 %

W porownaniu do planowanego wykonania za 2013r. - wg stanu na 31.10. - planuje sie.

spadek dochodow o 7,498% przy czym:

- spadek dochodow bieza^cych o 4,057 %,

- spadek dochodow majajkowych o 47,11 %

Na dzien sporzajjzania informacji Gmina posiada podpisane umowy ba^dz zapewnione

wspolfinansowanie na:

- ,,PrzebudowQ z rozbudowa^ gminnego targowiska w Prudniku". Kwota dofinansowania

wynosi 1.000.000,00 z\ W 2014r. planuje si^ kwot^ dofinansowania 373.942,00 zl.

- realizacj^ zadania pn. ,,0polskie atrakcje turystyczne dla rodzin - Rajd Maluchow" Lider:

Miasto Opole, partnerzy m.in. Gmina Prudnik. Kwota dofinansowania dla Gminy Prudnik

wynosi 63.750zl ( srodki europejskie = 85% kosztow projektu). W 2014r. planuje si^ kwote,

dofinansowania 63.750,00 zl.

- realizacje. budowy przyszkolnego kompleksu sportowego obejmuja^cego halQ sportowa^ i

kryta. plywalnî  z zapleczem sanitarno-technicznym tj. na zadanie pn. Budowa kompleksu

sportowego - Kwota dofinansowania 3.587.500,00zl.

W 2014r. planuje sie. kwote, dofinansowania 374.535,00 zl.

Z uwagi na niski wzrost (o 0,9%) gornych granic stawek kwotowych podatkow i oplat

lokalnych w 2014 r. ogloszonych przez Ministra Finansow, w Gminie Prudnik:

- stawki kwotowe podatku od nieruchomosci pozostawiono na poziomie obowia^zuĵ cym w
2013r.;

- od srodkow transportowych zaplanowano stawki na poziomie 2013r. za wyja.tkiem

pojazdow, dla ktorych obnizono stawki jednostkowe, tj. od samochodow ci^zarowych o

dopuszczalnej masie calkowitej powyzej 5,5 tony do 9,0 ton wlacznie obnizono podatek do

kwoty 1.100,00zl i o dopuszczalnej masie calkowitej powyzej 9,0 ton do ponizej 12,0 ton

obnizono do kwoty 1.400,00zl; od samochodu cie_zarowego o dopuszczalnej masie

calkowitej nie mniejszej niz 29 mniej niz 31 ton, o czterech osiach i wie_cej: - o zawieszeniu
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pneumatycznym obnizono podatek do kwoty 2.170,00zl, - z innym systemem zawieszenia

osi jezdnych obnizono podatek do kwoty 3.000,00zl; od ciajgnika siodlowego lub

balastowego przystosowanego do uzywania la^cznie z naczepa^ lub przyczepa^ o

dopuszczalnej masie calkowitej zespolu pojazdow od 3,5 tony i ponizej 12 ton obnizono

podatek do kwoty 1.600,00zl; od przyczepy lub naczepy, ktore la^cznie z pojazdem

silnikowym posiadajg. dopuszczalna^ mase. calkowita^ od 7 ton i ponizej 12 ton, z wyjajkiem

zwia^zanych wyla^cznie z dzialalnoscia^ rolnicza^ prowadzona^ przez podatnika podatku rolnego

obnizono podatek do kwoty 1.100,00zl; od autobusu o liczbie miejsc do siedzenia mniejszej

niz 30 obnizono podatek do kwoty 1.400,00zl i liczbie miejsc rownej lub wyzszej niz 30

obnizono podatek do kwoty 2.000,00zl.

Podatek rolny ulegl obnizeniu z uwagi na obnizenie si^ ceny zyta z kwoty 75,86 zl za 1 dt.

do kwoty 69,28zl za 1 dt. tj. o 8,67%.

Na nie zmienionym poziomie utrzymano stawki oplaty targowej.

Najwie.kszymi zrodlami dochodow w projekcie budzetu na 2014 r. saj

1) subwencja oswiatowa w kwocie 14.961.031,00zl

2) udzial gminy w podatku dochodowym od osob fizycznych w kwocie 13.764.628,00

zl

3) podatek od nieruchomosci w kwocie 12.210.000,00zt

4) dotacje celowe otrzymane z budzetu panstwa na realizacje, zadah bieza^cych z zakres

administracji rzajfowej oraz innych zadah zleconych gminie ustawami w kwock

8.784.553,00zl

5) subwencja wyrownawcza w kwocie 5.055.272,00zl

6) dotacje celowe otrzymane z budzetu panstwa na realizacje.

wlasnych zadah bieza^cych gmin w kwocie 3.022.000,00zl

Wydatki budzetowe na 2014 rok ogotem wynosza^ 74.040.468,00 zl, z tego:

- wydatki na zadania wlasne - 65.182.585,58zl

- wydatki na zadania zlecone ustawami - 8.784.553,00zl

- wydatki na realizacje, zadah wspolnych z innymi jst - 73.329,42zl

Z wydatkow ogolem w wysokosci 74.040.468,00 zl:

1) wydatki bieza.ce wyniosa. 70.652.449,24 zl tj. 95,42% wydatkow
ogolem z tego:

- wydatki jednostek budzetowych,

wtym na:

a) wydatki na wynagrodzenia i skladki od nich naliczane 34 241 300,57 zl

b) wydatki zwia^zane z realizacja. ich statutowych zadah 17 539 998,67 zl

- dotacje na zadania biezace 5 211 400,00 zl

- swiadczenia na rzecz osob fizycznych 11 984 750,00 zl

- wydatki na programy finansowane z udzialem srodkow UE, EFTA

oraz pochodza^ce ze zrodel zagranicznych niepodlegaja^ce zwrotowi

w cze_sci zwia.zanej z realizacja^ zadah jst 75 000,00 zl
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- wydatki na obsluge. dlugu publicznego 1 600 000,00 zl

2) wydatki majajtowe 3.388.018,76 z\. 4,58% wydatkow ogotem

W porownaniu do planowanego wykonania za 2013r. - wg stanu na 31.10. - planuje sie.

spadek wydatkow o 4,54% przy czym:

- wydatki biez^ce obniza, sie. o 0,828%

- wydatki majajkowe obniza. sie. o 46,408%

Rezerwv zostalv ustalone w minimalnych wysokosciach wskazanych w ustawach, tj:

Rezerwe. budzetowa. ogolna. zaplanowano w kwocie 75.500,00 zl

tj. 0,10% planowanych wydatkow budzetowych.

Rezerwy celowe zaplanowano w kwocie 742.387,15 zl

tj. 1,0% planowanych wydatkow budzetowych, z przeznaczeniem na:

- odprawy emerytalne, nagrody inne niz uznaniowe dla pracownikow w kwocie 285.934,80

zl

- realizacje. zadan wlasnych bieza^cych z zakresu zarzqdzania kryzysowego w kwocie

174.100,00 zt

- utrzymanie rezultatu Projektu "Redukcja emisji zanieczyszczeh w otulinie i bezposrednim

sa^siedztwie Parku Krajobrazowego "Gory Opawskie" - termomodernizacja grupy placowek

oswiatowych w Gminie Prudnik" w kwocie 161.352,35 zl

- opal w jednostkach organizacyjnych gminy w kwocie 121.000,00 zt.

W projekcie budzetu na 2014 rok zaplanowano:

- zadania remontowe na kwote. 1.236.707,34 zl

- wydatki jednostek pomocniczych Gminy Prudnik na zadania realizowane w ramach

funduszu soleckiego na kwote. 171.117,61zl.

- dotacje w wysokosci 5.572.729,42zl, z tego:

1) dla jednostek sektora finansow publicznych w kwocie 3.923.437,42zJ

2) dla jednostek spoza sektora finansow publicznych w kwocie 1.649.292,OOzJ

W 2014 roku planuje sie_:

- rozchody w wysokosci 955.000,00zl, ktore stanowia. splatQ rat kredytow i pozyczek

zaciajni^tych przez Gmine. Prudnik w poprzednich latach.

W 2014 roku nie planuje sie. udzielania pozyczek z budzetu Gminy Prudnik oraz nie planuje

sie. udzielac pore.czeh innym jednostkom.

2. W dniu 13 listopada spotkalem sie. przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Drag

Krajowych i Autostrad, ktora^ reprezentowala Zaste.pca Dyrektora Pani Maria Burzyhska oraz

naczelnik Wydzialu Mostow Pan Wojciech Krajewski.

Tematem naszego spotkania byty sprawy zwia^zane z planowanym remontem mostu przy

ulicy Batorego, a przede wszystkim organizacja ruchu na czas realizacji tego zadania.

Uwazam, ze organizacja ruchu wymaga dodatkowych przedsiqwzi^c inwestycyjnych

zwia.zanych z mostem na ulicy Nyskiej oraz zorganizowania dodatkowej przeprawy w cze.sci

wschodniej miasta , dlatego bardzo waznym jest juz na tym etapie uzgodnienie pewnych

zamierzeh pomie.dzy Generalna^ Dyrekcja^ Drog Krajowych w Opolu, Powiatem Prudnickim -
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wtescicielem mostu przy ulicy Nyskiej, Gmina, Prudnik be.da£̂  wlascicielem obiektow

moga^cych stanowic dodatkowaj- alternatywna, przeprawe. przez rzeke. Prudnik.

Planowana przebudowa mostu na rzece Prudnik na ulicy Batorego podyktowana jest ztym

stanem technicznym tego obiektu. Co prawda wykonano ostatnio remont ale jest to

dzialanie tylko i wyla^cznie dorazne na okres najblizszych 3 lat. Gdyby nie przystajDic do

planowanej przebudowy obiektowi temu grozi sukcesywne obnizanie jego nosnosci, a co za

tym idzie odcie_cie miasta od cie.zkiego transportu. Nie mam w tym miejscu na mysli

tranzytu, ale transport na potrzeby dziaJaja^cych w naszym miescie firm i przedsiQbiorstw.

Na dzieh dzisiejszy opracowywana jest dokumentacja techniczna i te prace

prawdopodobnie zakohcza, sie. w sierpniu 2014 roku. Oczywiscie trudno jest ustalic kiedy

zostanie ogloszony przetarg i wyloniony wykonawca, gdyz wszystko zaiezy od uje_cie tego

zadania w planie GDDKiA .

Zaproponowalismy mozliwosc podniesienia przed planowana^ przebudowy nosnosci mostu

na ulicy Nyskiej oraz uruchomienia drugiej przeprawy dla samochodow osobowych przez

most l̂ cz^cy ulice. Batorego z ulica^ Konopnickiej.

Odbylem rowniez rozmowe. z panem Starosta^ gdyz w tej sprawie bardzo wazne jest nasze

wspolne stanowisko. W najblizszym czasie planowane jest spotkanie z udzialem GDDKiA,

Powiatu i Gminy w sprawie oceny i mozliwosci przyje.cia proponowanych rozwiqzah.

3. Jak informowalem wczesniej gmina Prudnik przystaj3ila do programu wojewodzkiego

Opolska Karta Rodziny. Programem objete sa, rodziny wielodzietne oraz seniorzy powyzej

65 roku zycia, ktorzy bê da, mogli skorzystac z przywileju znizek lub zwolnien w instytucjach

np. kultury prowadzonych przez samorzajd wojewodztwa.

Ponadto w wyniku przeprowadzonej akcji promocyjnej przez samorzajd wojewodztwa do

programu przystajDilo kilkuset przedsie_biorcow dzialaja^cych w Opolu oferujqcych szerokie

spektrum towarow i uslug, na ktore okaziciel karty (rodzina, osoba z terenu catego

wojewodztwa opolskiego ) be.dzie mogla uzyskac znizke. na zakupione uslugi lub towary od

kilku do kilkunastu procent. W gronie podmiotow 53 sklepy spozywcze, przemyslowe,

niepubliczne przedszkola, galerie, szkoty je.zykowe, restauracje, hurtownie, zaklady

usfugowe itp.

Jest mozliwosc, aby karta wojewodzka sluzyla rowniez mieszkahcom gmin, ktore

przystajDity do porozumienia. Wymagane be_dzie podje.cie uchwaty przez Rade. Miejska, w

ktorej okreslimy zakres ulg obowia^zuja.cych na terenie naszej gminy. Tak wie.c karta ktorq

otrzymaja^ mieszkahcy Gminy Prudnik, czyli rodziny wielodzietne i osoby starsze powyzej 65

roku zycia, be_dzie upowazniala z jednej strony do skorzystania z oferty proponowanej w

Opolu, a jej druga lokalna cze.sc - do ulg, ktore doste.pne be.da^ na terenie gminy Prudnik.

Z naszej strony zaproponujemy do przyje.cia Radzie Miejskiej ulgi zwiazane z korzystaniem

z obiektow uzytecznosci publicznej w tym sportowych i kultury oraz ulgi zwiazane z

niektorymi uslugami publicznymi.

Chcialbym zaprosic rowniez przedsi^biorcow z terenu naszej gminy do przyla^czenia sie, do

akcji, ktora z jednej strony powinna zaradzic chociaz w minimalnym stopniu zjawisku
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depopulacji, z drugiej strony moze bye rowniez okazjs. do pozyskania kilkuset klientow,

ktorzy dzî ki zaproponowanym znizkom b^da^ odwiedzac nasze placowki handlowe.

Faktyczne funkcjonowanie kart rodziny przewidujemy w II kwartale 2014 roku.

4. Zgodnie z podje^ uchwata, Rady Miejskiej w sprawie zmiany statutu Osrodka Pomocy

Spotecznej, utworzona zostala swietlica opiekuhcza jako placowka wsparcia dziennego

prowadzona przez Osrodek Pomocy Spolecznej w Prudniku..

Siedziba swietlicy znajduje sie. w Prudniku przy ul. DajDrowskiego 26 - Szkolne Schronisko

Mtodziezowe.
Celem swietlicy jest zapewnienie dzieciom opieki i wychowania, pomocy w nauce,

organizacji czasu wolnego, zabawe. i zaje.cia sportowe oraz rozwoj zainteresowah.

Swietlica realizuje swoje zadania w ramach prowadzonych zaj^c edukacyjno-

wychowawczych, wycieczek i wyjazdow o charakterze turystyczno-rekreacyjnym oraz

spotkah. Na potrzeby swietlicy zakupiono mie_dzy innymi: zestawy komputerowe - 6

sztuk, teleskop, mikroskop, tablice, interaktywna^ , stot do tenisa stotowego. Na zakup

wyposazenia Gmina Prudnik otrzymaJa dofinansowanie w kwocie 37 677,36 zl z budzetu

pahstwa w ramach resortowego programu dofinansowania standardu placowek wsparcia

dziennego w 2013 roku.

5. Informuje., ze od dnia wczorajszego prowadzona jest w formie ankiet ocena

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, ktory wprowadzilismy

od dnia 1 lipca 2013 roku.

Od tego momentu mine_to juz prawie pol roku stad uprawniona. jest analiza, czy

najwazniejsze elementy tego systemu sâ  dla odbiorcow uslug satysfakcjonuja^ce.

Prosimy o wypetnienie ankiety, ktora pozwoli nam rowniez na ewentualne zmiany systemu

od 1 stycznia 2013 roku. Zakres zmian jest ograniczony, gdyz nie moze zasadniczo

naruszac postanowieh umowy zawartej z firma^ zajmuja^cq. si^ wywozem odpadow, jednak

mozliwe sâ  na obecnym etapie usprawnienia niektorych elementow obowia^zuja^cego

systemu.

Do wypelnienia ankiety zapraszamy mieszkahcow naszej gminy na strong internetowa,

Urz^du www.prudnik.pl oddzielnie dla mieszkahcow w zabudowie wielorodzinnej i

jednorodzinnej. Ankieta dost^pna jest w zakladce aktualnosci.

Ankiet^ w wersji tradycyjnej- papierowej- mozna uzyskac i zlozyc w Biurze Obstugi Klienta

przy ul. Kosciuszki 19, w Urz^dzie Miejskim w Prudniku przy ul. Kosciuszki 3 pokoj Nr 10,

dla zabudowy wielorodzinnej rowniez w siedzibach: ZBK Prudnik- Piastowska 42, PTBS -

Piastowska 42, Spoldzielni Mieszkaniowej -Kardynata Wyszyhskiego 1A.

Badanie ankietowe be^dzie prowadzone do dnia 12 grudnia 2013roku. Wyniki ankiet

zostana, wykorzystane rowniez przy zmianie naszego regulaminu utrzymania czystosci i

porzajdku w gminie. W zwia^zku z zapowiadanymi zmianami ustawy planujemy przedstawic

Radzie propozycje zmian w I kwartale przyszlego roku.

6. Informuĵ , ze zgodnie z ustawy prawo zamowieh publicznych ogloszono naste.puja^ce

procedury przetargowe:
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1). na dostawe. artykulow spozywczych, pieczywa, mie^sa i we,dlin, owocow i warzyw,

nabialu, mrozonek dla Srodowiskowego Domu Samopomocy w Prudniku - otwarcie ofert

odbe_dzie sie. 02.12.2013 r.

2). na dostawe. urzajdzeri do digitalizacji muzealiow dla Muzeum Ziemi Prudnickiej w ramach

zadania pn. Wirtualne Oblicze Kultur . Zadanie dofinansowane ze srodkow finansowych

Programu wieloletniego Kultura +. Otwarcie ofert odbe_dzie sie. 28.11.2013 r.

3). na dostaw^ artykulow spozywczych, mie.sa i we,dlin do stolowek szkot i przedszkoli

prowadzonych przez gmine. Prudnik. Otwarcie ofert odbe_dzie sie. 04.12.2013 r.

7. Na koniec chciatbym odniesc sie. do dyskusji i artykulow wywolanych stanowiskiem Rady

Miejskiej w Prudniku dot. lokalizacji biogazowni rolniczej o mocy 2,0 MW w miejscowosci

Pre.zynka, Gmina Lubrza- w sa^siedztwie granic administracyjnych miasta Prudnika.

Otoz nie ukrywam, ze jestem inicjatorem podje.cia stanowiska, stanowiska, ktore w

zdecydowanej mierze odnosi sie. do lokalizacji biogazowni akurat w tym miejscu. Oczywiscie

mam swiadomosc autonomii decyzji Rady Gminy Lubrza, jak rowniez faktu, ze Gmina

Prudnik ze wzgle.dow proceduralnych nie moze bye strong w tym poste.powaniu , rowniez

w cz^sci dotycza^cej decyzji srodowiskowych.

Pragn^ oswiadczyc , ze kwestie lokalizacji biogazowni rozpatrywalismy rowniez na terenie

naszej gminy w rejonie starego wysypiska jeszcze kilka lat temu. Wizytowalismy rowniez

kilka obiektow dzialaja^cych w kraju i za granica,. Nie odwazylismy si^ jednak zaprojektowac

w granicach miasta lokalizacji obiektu, ktory moze stanowic potencjalna^ ucia^zliwosc. W

tym tez czasie przyszlo nam zmierzyc siQ z funkcjonuja^ca^ oczyszczalnia, sciekow bylego ZPB

Frotex. Tylko mieszkahcy ulicy Kolejowej moga^ powiedziec, jak nieskuteczne jest polskie

prawo.

SJuszne moim zdaniem sa, rowniez obawy sformulowane w stanowisku w

kwestii transports substratu do instalacji. Przy naszych obecnych problemach

komunikacyjnych, jesli cz^sc tego ruchu odbywac b^dzie siQ przez miasto nietrudno sobie

wyobrazic jakie skutki moze przyniesc to przedsi^wziQCie dla mieszkahcow Prudnika.

Kilka lat temu o podobnych problemach zwia^zanych z lokalizacja^ biogazowni w Gogolinie

przy granicy z gmina^ Zdzieszowice. Jak wtedy stwierdzili Radni Zdzieszowic uciqzliwosci

zwiazane z eksploatacja. biogazowni be.da. w ich gminie duzo bardziej odczuwalne niz w
samym Gogolinie.

Mysl§ , ze poprzez stanowisko Rady zainicjowalismy dyskusj^ o tym problemie w naszym

spoleczehstwie.

Reasumuja^c uwazam, ze dobrze sî  stalo, ze Rada Miejska w Prudniku zwrocila sie, do

Rady Gminy w Lubrzy o ponowne przeanalizowanie wszystkich uwarunkowah maja^cych

wplyw na jakosc zycia mieszkancow nie tylko Prudnika, ale rowniez wsi Lubrza i Pre_zynka.

Informacje o zamierzeniach inwestycyjnych zwia^zanych z budowa^ biogazowni naleza^ siQ

mieszkancom naszej gminy w tym przede wszystkim mieszkahcom polnocnej CZQSCJ

Prudnika .
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